
Fra: Ove Kjær Kristensen <ovekjkristensen@gmail.com> 

Dato: 10. okt. 2014 kl. 08.01 

Emne: Komminikation landels sygehusene. 

Til: sum@sum.dk 

Hej Sundhedsminister. 

 

Hermed forespørges ministeren hvad ministeriet har foretaget sig siden år 1994, hvor landels 

sygehusene ikke kunne kommunikere elektronisk? 

 

Dårlig komminikation er en medvirkende faktor omkring utilsigtet hændelser i vort 

sundhedssystem, og afstedkommer store lidelser og økonomiske byrder for patienterne og 

samfundet. 

 

Odense Universitets Hospital oplyser til mig, at man siden 1994 har forsøgt forgæves, at få indført 

et tidsvarende kommunikations system landels sygehusene imellem, da meget post desværre 

forsvinder omkring behandling og person data i landels sygehusenes post systemer. 

 

Jeg ved at regionerne er trængt økonomisk, men er det ikke mulig for ministeren, at meddele landels 

sygehusene, at nu kan indførelse af et tidssvarende elektronisk system ikke vente længer, for 

ministeren har jo sammen med Sundhedsstyrelsen et ansvar overfor at nedbringe utilsigtet 

hændelser. 

 

Regionerne kan så af ministeren få skåret i bloktilskuddet, hvis de ikke inden en bestemt dato har 

fået etableret et nyt computer system. Ministeren kan evt. give landels sygehusene et såkaldt 

bloktilskuds lån som de over en årrække kan afdrage på? 

Hvilke planer har ministeren fremover for at kunne få løst problemet? 

 

MVH. Ove Kjær Kristensen 

Overager 14 

7120 Vejle Ø. 

N.B. Min henvendelse må gerne offentliggøres 

Samme brev er tilsendt Folketingets Sundhedsudvalg. 

 

Sundheds- og Forebyggelsesudvalget 2014-15
SUU Alm.del  Bilag 17
Offentligt
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